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Nuland's nazi and Tadjiks: Meet CIA Project ISIS -K
December 4, 2023. Former chairman of the Joint Chiefs of Staff, Gen Mark Milley, only 3
months after his retirement, tells CIA mouthpiece The Washington Post: “There should be
no Russian who goes to sleep without wondering if they’re going to get their throat slit in
the middle of the night (…) You gotta get back there and create a campaign behind the
lines.”

January 4, 2024: In an interview with ABC News, “spy chief” Kyrylo Budanov lays down
the road map: strikes “deeper and deeper” into Russia.

January 31: Victoria Nuland travels to Kiev and meets Budanov. Then, in a dodgy press
conference at night in the middle of an empty street, she promises “nasty surprises” to
Putin: code for asymmetric war.

February 22: Nuland shows up at a Center for Strategic and International Studies (CSIS)
event and doubles down on the “nasty surprises” and asymmetric war. That may be
interpreted as the definitive signal for Budanov to start deploying dirty ops.

February 25: The New York Times publishes a story about CIA cells in Ukraine: nothing
that Russian intel does not already know.

Then, a lull until March 5 – when crucial shadow play may have been in effect. Privileged
scenario: Nuland was a key dirty ops plotter alongside the CIA and the Ukrainian GUR
(Budanov). Rival Deep State factions got hold of it and maneuvered to “terminate” her
one way or another – because Russian intel would have inevitably connected the dots.

Yet Nuland, in fact, is not “retired” yet; she’s still presented as Undersecretary of State for
Political Affairs and showed up recently in Rome for a G7-related meeting, although her
new job, in theory, seems to be at Columbia University (a Hillary Clinton maneuver).

Meanwhile, the assets for a major “nasty surprise” are already in place, in the dark, and
totally off radar. The op cannot be called off.

March 5: Little Blinken formally announces Nuland’s “retirement”.

March 7: At least one Tajik among the four-member terror commando visits the Crocus
venue and has his photo taken.

March 7-8 at night: U.S. and British embassies simultaneously announce a possible terror
attack on Moscow, telling their nationals to avoid “concerts” and gatherings within the
next two days.

March 9: Massively popular Russian patriotic singer Shaman performs at Crocus. That may
have been the carefully chosen occasion targeted for the “nasty surprise” – as it falls only
a few days before the presidential elections, from March 15 to 17. But security at Crocus
was massive, so the op is postponed.

March 22: The Crocus City Hall terror attack.

ISIS-K: the ultimate can of worms



The Budanov connection is betrayed by the modus operandi – similar to previous Ukraine
intel terror attacks against Daria Dugina and Vladimir Tatarsky: close reconnaissance for
days, even weeks; the hit; and then a dash for the border.

And that brings us to the Tajik connection.

There seem to be holes aplenty in the narrative concocted by the ragged bunch turned
mass killers: following an Islamist preacher on Telegram; offered what was later
established as a puny 500 thousand rubles (roughly $4,500) for the four of them to shoot
random people in a concert hall; sent half of the funds via Telegram; directed to a
weapons cache where they find AK-12s and hand grenades.

The videos show that they used the machine guns like pros; shots were accurate, short
bursts or single fire; no panic whatsoever; effective use of hand grenades; fleeing the
scene in a flash, just melting away, almost in time to catch the “window” that would take
them across the border to Ukraine.

All that takes training. And that also applies to facing nasty counter-interrogation. Still,
the FSB seems to have broken them all – quite literally.

A potential handler has surfaced, named Abdullo Buriyev. Turkish intel had earlier
identified him as a handler for ISIS-K, or Wilayat Khorasan in Afghanistan. One of the
members of the Crocus commando told the FSB their “acquaintance” Abdullo helped them
to buy the car for the op.

And that leads us to the massive can of worms to end them all: ISIS-K.

The alleged emir of ISIS-K, since 2020, is an Afghan Tajik, Sanaullah Ghafari. He was not
killed in Afghanistan in June 2023, as the Americans were spinning: he may be currently
holed up in Balochistan in Pakistan.

Yet the real person of interest here is not Tajik Ghafari but Chechen Abdul Hakim al-
Shishani, the former leader of the jihadi outfit Ajnad al-Kavkaz (“Soldiers of the
Caucasus”), who was fighting against the government in Damascus in Idlib and then
escaped to Ukraine because of a crackdown by Hayat Tahrir al-Sham (HTS) – in another
one of those classic inter-jihadi squabbles.

Shishani was spotted on the border near Belgorod during the recent attack concocted by
Ukrainian intel inside Russia. Call it another vector of the “nasty surprises”.

Shishani had been in Ukraine for over two years and has acquired citizenship. He is in fact
the sterling connection between the nasty motley crue Idlib gangs in Syria and GUR in
Kiev – as his Chechens worked closely with Jabhat al-Nusra, which was virtually
indistinguishable from ISIS.

Shishani, fiercely anti-Assad, anti-Putin and anti-Kadyrov, is the classic “moderate rebel”
advertised for years as a “freedom fighter” by the CIA and the Pentagon.

Some of the four hapless Tajiks seem to have followed ideological/religious indoctrination
on the internet dispensed by Wilayat Khorasan, or ISIS-K, in a chat room called Rahnamo
ba Khuroson.



The indoctrination game happened to be supervised by a Tajik, Salmon Khurosoni. He’s
the guy who made the first move to recruit the commando. Khurosoni is arguably a
messenger between ISIS-K and the CIA.

The problem is the ISIS-K modus operandi for any attack never features a fistful of
dollars: the promise is Paradise via martyrdom. Yet in this case it seems it’s Khurosoni
himself who has approved the 500 thousand ruble reward.

After handler Buriyev relayed the instructions, the commando sent the bayat – the ISIS
pledge of allegiance – to Khurosoni. Ukraine may not have been their final destination.
Another foreign intel connection – not identified by FSB sources – would have sent them
to Turkey, and then Afghanistan.

That’s exactly where Khurosoni is to be found. Khurosoni may have been the ideological
mastermind of Crocus. But, crucially, he’s not the client.

The Ukrainian love affair with terror gangs
Ukrainian intel, SBU and GUR, have been using the “Islamic” terror galaxy as they please
since the first Chechnya war in the mid-1990s. Milley and Nuland of course knew it, as
there were serious rifts in the past, for instance, between GUR and the CIA.

Following the symbiosis of any Ukrainian government post-1991 with assorted
terror/jihadi outfits, Kiev post-Maidan turbo-charged these connections especially with
Idlib gangs, as well as north Caucasus outfits, from the Chechen Shishani to ISIS in Syria
and then ISIS-K. GUR routinely aims to recruit ISIS and ISIS-K denizens via online chat
rooms. Exactly the modus operandi that led to Crocus.

One “Azan” association, founded in 2017 by Anvar Derkach, a member of the Hizb ut-
Tahrir, actually facilitates terrorist life in Ukraine, Tatars from Crimea included – from
lodging to juridical assistance.

The FSB investigation is establishing a trail: Crocus was planned by pros – and certainly
not by a bunch of low-IQ Tajik dregs. Not by ISIS-K, but by GUR. A classic false flag, with
the clueless Tajiks under the impression that they were working for ISIS-K.

The FSB investigation is also unveiling the standard modus operandi of online terror,
everywhere. A recruiter focuses on a specific profile; adapts himself to the candidate,
especially his – low – IQ; provides him with the minimum necessary for a job; then the
candidate/executor become disposable.

Everyone in Russia remembers that during the first attack on the Crimea bridge, the
driver of the kamikaze truck was blissfully unaware of what he was carrying,

As for ISIS, everyone seriously following West Asia knows that’s a gigantic diversionist
scam, complete with the Americans transferring ISIS operatives from the Al-Tanf base to
the eastern Euphrates, and then to Afghanistan after the Hegemon’s humiliating
“withdrawal”. Project ISIS-K actually started in 2021, after it became pointless to use ISIS
goons imported from Syria to block the relentless progress of the Taliban.

Ace Russian war correspondent Marat Khairullin has added another juicy morsel to this
funky salad: he convincingly unveils the MI6 angle in the Crocus City Hall terror attack (in
English here, in two parts, posted by “S”).



The FSB is right in the middle of the painstaking process of cracking most, if not all ISIS-
K-CIA/MI6 connections. Once it’s all established, there will be hell to pay.

But that won’t be the end of the story. Countless terror networks are not controlled by
Western intel – although they will work with Western intel via middlemen, usually Salafist
“preachers” who deal with Saudi/Gulf intel agencies.

The case of the CIA flying “black” helicopters to extract jihadists from Syria and drop them
in Afghanistan is more like an exception – in terms of direct contact – than the norm. So
the FSB and the Kremlin will be very careful when it comes to directly accusing the CIA
and MI6 of managing these networks.

But even with plausible deniability, the Crocus investigation seems to be leading exactly to
where Moscow wants it: uncovering the crucial middleman. And everything seems to be
pointing to Budanov and his goons.

Ramzan Kadyrov dropped an extra clue. He said the Crocus “curators” chose on purpose
to instrumentalize elements of an ethnic minority – Tajiks – who barely speak Russian to
open up new wounds in a multinational nation where dozens of ethnicities live side by side
for centuries.

+++++++++++++++++++++++++++++++++++

Нацисты Нуланд и таджики - Знакомьтесь,
проект ЦРУ ИГИЛ-К
4 декабря 2023 года. Бывший председатель Объединенного комитета начальников штабов
генерал Марк Милли, всего через 3 месяца после выхода на пенсию, говорит рупору ЦРУ The
Washington Post: «Не должно быть ни одного россиянина, который ложится спать, не задаваясь
вопросом, собираются ли они спать». перережут им горло посреди ночи (…) Вы должны
вернуться туда и организовать кампанию в тылу».

4 января 2024 г.: В интервью ABC News «главный шпион» Кирилл Буданов излагает дорожную
карту: наносить удары «все глубже и глубже» по России.

31 января: Виктория Нуланд едет в Киев и встречается с Будановым. Затем на хитроумной пресс-
конференции ночью посреди пустой улицы она обещает Путину «неприятные сюрпризы»: код
асимметричной войны.

22 февраля: Нуланд появляется на мероприятии Центра стратегических и международных
исследований (CSIS) и делает упор на «неприятных сюрпризах» и асимметричной войне. Это
можно интерпретировать как окончательный сигнал для Буданова начать развертывание
грязных операций.

25 февраля: The New York Times публикует статью о ячейках ЦРУ в Украине: ничего такого, чего
бы еще не знала российская разведка.



Затем наступило затишье до 5 марта, когда, возможно, началась решающая игра теней.
Привилегированный сценарий: Нуланд была ключевым заговорщиком грязных операций
наряду с ЦРУ и украинской ГУР (Буданов). Соперничающие группировки «Глубинного
государства» завладели им и маневрировали, чтобы «уничтожить» ее так или иначе – потому
что российская разведка неизбежно связала бы все воедино.

Однако Нуланд, по сути, еще не «на пенсии»; она по-прежнему представлена как заместитель
госсекретаря по политическим вопросам и недавно появилась в Риме на встрече, посвященной
G7, хотя теоретически ее новая работа, похоже, находится в Колумбийском университете
(маневр Хиллари Клинтон).

Между тем, ресурсы для главного «неприятного сюрприза» уже находятся на месте, в темноте и
совершенно вне поля зрения. Операцию отменить нельзя.

5 марта: Литтл Блинкен официально объявляет об «отставке» Нуланд.

7 марта: По крайней мере один таджик из четырех членов террористического отряда посетил
площадку «Крокус» и сфотографировался.

Ночью 7-8 марта: посольства США и Великобритании одновременно объявляют о возможном
террористическом нападении на Москву, призывая своих граждан избегать «концертов» и
собраний в течение следующих двух дней.

9 марта: В Крокусе выступает чрезвычайно популярный российский патриотический певец
Шаман. Возможно, это был тщательно выбранный случай, предназначенный для «неприятного
сюрприза» — поскольку он приходится всего за несколько дней до президентских выборов, с 15
по 17 марта. Но охрана в «Крокусе» была мощной, поэтому операцию отложили.

22 марта: Теракт в «Крокус Сити Холле».

ИГИЛ-К: идеальная банка с червями
Связь с Будановым выдает образ действий – аналогичный предыдущим террористическим
атакам украинской разведки против Дарьи Дугиной и Владимира Татарского: пристальная
разведка в течение нескольких дней, даже недель; удар; а затем рывок к границе.

И это подводит нас к таджикской связи.

Кажется, в повествовании, придуманном группой оборванцев, ставших массовыми убийцами,
полно дыр: следование за исламистским проповедником в Telegram; предложил, как позже
выяснилось, ничтожные 500 тысяч рублей (примерно 4500 долларов) за то, чтобы они
вчетвером расстреляли случайных людей в концертном зале; половину средств отправил через
Telegram; направлены к тайнику с оружием, где они находят АК-12 и ручные гранаты.

На видео видно, что они использовали пулеметы как профессионалы; выстрелы были точными,
короткими очередями или одиночными; никакой паники; эффективное использование ручных



гранат; в мгновение ока сбегают с места происшествия, просто тают, почти успев успеть поймать
«окно», через которое они пересекут границу с Украиной.

Все это требует тренировки. И это также относится к неприятному встречному допросу. Тем не
менее, ФСБ, похоже, сломала их всех – в буквальном смысле.

Появился потенциальный куратор по имени Абдулло Буриев. Турецкая разведка ранее
идентифицировала его как куратора ИГИЛ-К, или Вилаята Хорасан в Афганистане. Один из
членов спецназа «Крокус» рассказал ФСБ, что купить машину для операции им помог
«знакомый» Абдулло.

И это приводит нас к огромной банке червей, которая покончит со всеми ними: ИГИЛ-К.

Предполагаемым эмиром ИГИЛ-Х с 2020 года является афганский таджик Санаулла Гафари. Его
не убили в Афганистане в июне 2023 года, как закрутили американцы: возможно, сейчас он
скрывается в Белуджистане в Пакистане.

Однако реальный интерес здесь представляет не таджик Гафари, а чеченец Абдул Хаким аль-
Шишани, бывший лидер джихадистской группировки «Аджнад аль-Кавказ» («Солдаты
Кавказа»), который сражался против правительства в Дамаске в Идлибе и затем бежал в
Украину из-за репрессий со стороны Хаят Тахрир аш-Шам (ХТШ) – это еще одна классическая
межджихадистская ссора.

Шишани был замечен на границе под Белгородом во время недавней атаки, спланированной
украинской разведкой внутри России. Назовем это еще одним вектором «неприятных
сюрпризов».

Шишани пробыл в Украине более двух лет и получил гражданство. На самом деле он является
отличным связующим звеном между мерзкими и разношерстными бандами Идлиба в Сыре. ИА
и ГУР в Киеве – поскольку его чеченцы тесно сотрудничали с Джабхат ан-Нусрой, которая
практически неотличима от ИГИЛ.

Шишани, ярый антиасадовец, антипутин и антикадыров, является классическим «умеренным
бунтовщиком», которого ЦРУ и Пентагон в течение многих лет рекламировал как «борца за
свободу».

Некоторые из четырех незадачливых таджиков, похоже, последовали
идеологической/религиозной идеологической обработке в Интернете, проводимой Вилаятом
Хорасан (ИГИЛ-К) в чате под названием Рахнамо ба Хуросон.

Индоктринационную игру курировал таджик Салмон Хуросони. Он тот парень, который сделал
первый шаг, чтобы завербовать коммандос. Хуросони, возможно, является связным между
ИГИЛ-К и ЦРУ.

Проблема в том, что метод действий ИГИЛ-К для любой атаки никогда не предполагает
пригоршни долларов: обещание – рай через мученичество. Однако в данном случае награду в
500 тысяч рублей, похоже, утвердил сам Хуросони.



После того, как куратор Буриев передал инструкции, коммандос отправил Хуросони баят –
клятву верности ИГИЛ. Украина, возможно, не была их конечным пунктом назначения. Другая
зарубежная разведывательная связь, не указанная источниками в ФСБ, могла бы отправить их в
Турцию, а затем в Афганистан.

Именно там и находится Хуросони. Хуросони, возможно, был идеологическим вдохновителем
«Крокуса». Но, что важно, он не клиент.

Украинский роман с террористическими
группировками
Украинская разведка, СБУ и ГУР, использовала «исламскую» террористическую галактику по
своему усмотрению со времен первой чеченской войны в середине 1990-х годов. Милли и
Нуланд, конечно, это знали, поскольку в прошлом были серьезные разногласия, например,
между ГУР и ЦРУ.

После симбиоза любого украинского правительства после 1991 года с различными
террористическими/джихадистскими группировками Киев после Майдана усилил эти связи,
особенно с бандами Идлиба, а также с северокавказскими группировками, от чеченских
Шишани до ИГИЛ в Сирии, а затем ИГИЛ. К. ГУР регулярно стремится вербовать членов ИГИЛ и
членов ИГИЛ-К через онлайн-чаты. Именно тот образ действий, который привел к Крокусу.

Одно объединение «Азан», основанное в 2017 году членом «Хизб ут-Тахрир» Анваром
Деркачем, фактически облегчает террористическую жизнь в Украине, в том числе татарам из
Крыма – от жилья до юридической помощи.

Расследование ФСБ устанавливает след: «Крокус» планировали профессионалы, а не кучка
таджикских отбросов с низким IQ. Не ИГИЛ-К, а ГУР. Классический фальшивый флаг: у
невежественных таджиков сложилось впечатление, что они работают на ИГИЛ-К.

Расследование ФСБ также раскрывает стандартные методы онлайн-террора повсюду. Рекрутер
фокусируется на конкретном профиле; адаптируется к кандидату, особенно к его – низкому – IQ;
обеспечивает его минимумом, необходимым для работы; тогда кандидат/исполнитель
становится одноразовым.

Все в России помнят, что во время первой атаки на Крымский мост водитель грузовика-
камикадзе находился в блаженном неведении о том, что он везет.

Что касается ИГИЛ, то все, кто серьезно следит за Западной Азией, знают, что это гигантская
диверсионная афера, в ходе которой американцы перебрасывают боевиков ИГИЛ с базы Эт-
Танф в восточную часть Евфрата, а затем в Афганистан после унизительного «ухода» гегемона.
Проект ИГИЛ-К фактически стартовал в 2021 году, после того как стало бессмысленным
использовать головорезов ИГИЛ, импортированных из Сирии, для блокирования неустанного
прогресса Талибана.



Лучший российский военный корреспондент Марат Хайруллин добавил к этому пикантному
салату еще один пикантный кусочек: он убедительно раскрывает точку зрения МИ-6 на теракт в
Крокус Сити Холле (на английском языке, в двух частях, опубликовано «S»).

ФСБ находится в самом разгаре кропотливого процесса взлома большинства, если не всех
связей ИГИЛ-К-ЦРУ/МИ-6. Как только все будет установлено, придется заплатить ад.

Но это не конец истории. Бесчисленные террористические сети не контролируются западной
разведкой – хотя они будут работать с западной разведкой через посредников, обычно
салафитских «проповедников», которые имеют дело с разведывательными агентствами
Саудовской Аравии и Персидского залива.

Случай, когда ЦРУ использовало «черные» вертолеты для вывоза джихадистов из Сирии и
переброски их в Афганистан, является скорее исключением – с точки зрения прямого контакта –
чем нормой. Поэтому ФСБ и Кремль будут очень осторожны, когда дело дойдет до прямых
обвинений ЦРУ и МИ-6 в управлении этими сетями.

Но даже при правдоподобном отрицании расследование «Крокуса», похоже, ведет именно к
тому, чего хочет Москва: к раскрытию решающего посредника. И кажется, все указывает на
Буданова и его головорезов.

Рамзан Кадыров дал дополнительную подсказку. По его словам, «кураторы» Крокуса намеренно
решили использовать элементы этнического меньшинства – таджиков – которые почти не
говорят по-русски, чтобы открыть новые раны в многонациональной стране, где десятки
этнических групп живут бок о бок на протяжении веков.


